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Tisztelt Elnök Asszony!

„Honvédségi klubok, de milyen állapotban?" címmel a Házszabály 91
alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Juhász Ferenc miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint azt ahogyan a Tisztelt Miniszter Úr is tudja az országban 22 honvédségi tiszti
klub működik, melyek működéséhez az állami költségvetés 440 millió Ft-tal járul
hozzá .
Hódmezővásárhelyen is működik honvédségi klub, az épület 1965 . november 10 .
napján került a Honvédelmi Minisztérium tulajdonába, adásvételi szerződés alapján,
1962 . október 11-én pedig telekkönyvileg is a minisztérium nevére írták az ingatlant .
Az épület eklektikus stílusú, reneszánsz jegyeket is viselő, századfordulón épült
polgári ház volt hosszú ideig, amelyben a híres vásárhelyi Mayerffy család, majd
József Attila sógora, Makai Ödön ügyvéd lakott . A 20. század elején Nagy György
lakóhelyéül szolgált, ahonnan a Köztársaság Párt mozgalma indult útjára .
1965-től kezdődően a Magyar Néphadsereg alakulata kezelte a klubot s hosszú ideig
mint "Fegyveres Erők Klubja" működött. Kisebb javítások, átalakítások történtek, de
az állagmegóvások folyamata lényegében 1980-ban befejeződött .
Már az 1980-as években is problémák voltak az épület működtetésével,
szükségessé vált és akkor meg is történt minimális felújítása .
Sokáig a Magyar Honvédség - engedve a korszellemnek - különböző bérlőket
törvényes keretek között engedett az épületbe pl . : Csongrád Megyei Vendéglátó
Vállalat, Székkutas és Vidéke ÁFÉSZ majd a Mikrotechnika kft . Időközben a Magyar
Honvédség Hódmezővásárhelyen állomásozó alakulata is több átszervezésen ment
át, a helyi katonai vezetés azonban meg tudta tartani az intézményt, de olyan
döntéshelyzetbe nem került, amely minőségi változást és az épület korszerű
felújítását eredményezte volna .
A rendszerváltást követően az akkori bérlővel kötött szerződés alapján, a bérlő több
színvonalnövelő beruházást ill . átalakítást - engedéllyel és HM hozzájárulással ill . a
beruházási összeg elismerésével - eszközölt az épületen .
Az épület műszaki állapotát 1997-ben felmérték és megállapították a
hiányosságokat . Szóba került az épület cseréje is, de végül a Honvédelmi
Minisztérium elállt az épületcserétől, melynek következtében évekig ismét nem
történt semmiféle felújítás .
A Hódmezővásárhelyen állomásozó 62 . Bercsényi Miklós Gépesített Lövészdandár
jelentősége időközben jelentősen nőtt, több nagy beruházás vette kezdetét a
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laktanya területén. Sajnos a klub nem volt alkalmas semmiféle nemzetközi vagy
hazai katonapolitikai, szakmai találkozókra, rendezvényekre, összejövetelekre .
A magyar honvédséget érintő átalakítások érintették a klubhálózatot is, mind a 42
klubot A, B ill . C kategóriába sorolták, a vásárhelyi A kategóriás lett, melynek
jelentését gondolom nem kell külön részleteznem .
A klubokat összevonták, illetőleg létrehoztak egy ún . Kulturális és Média
Igazgatóságot 1998-ban, melynek vezetése egy 3 éves ütemtervet elfogadva a
hódmezővásárhelyi klub felújítását ezen ütemtervben a 3 . évre tervezte, belátva azt
a szomorú tényt, hogy az épület tarthatatlan műszaki állapotban van, az itt
állomásozó alakulat igényét nem képes megfelelő színvonalon kielégíteni .
Mindeközben több, a HM által csak bérelt épület került felújításra és átadásra,
melyek mára már teljesen megszűntek . Legnagyobb sajnálatomra a Kulturális Média
Igazgatóság az újabb átszervezéseknek megfelelően 2,5 év után megszűnt, az
elindított felújítási hullám megszakadt, az épületre kiírt, majd lefolytatott
közbeszerzési eljáráson a győztes pályázó csak a szigetelést végezte el, de azt is
már a HM "Honvéd" KSZ Kht rendelte meg és fizette ki . Később a Kht központ újabb
felújítási tervet dolgoztatott ki, a neves építész Palánkai László közreműködésével,
de a megbízás előtt, az újabb szervezeti átalakulásokat követően (2002 . évi
választás, új vezető, klubok megszüntetése, állami támogatás felére csökkentése, a
régi vezető visszakerülése 2004 .01 .01) nem kerülhetett sor az épület akár ütemezett
felújítására sem, szemben azzal a ténnyel, hogy a nem oly régen épült pl . Tapolcai
Klub felújítására tekintélyes összegeket fordít és fordított a Kht . vezetése .

Honvédelmi Minisztérium tulajdonában levő épületet a HM "Honvéd" KSZ Kht -
jelenleg átalakulás alatt levő - szervezete működteti, sajnos műszaki állapota tovább
romlik. Az elkészített tervek, tervezetek, a lefolytatott tárgyalások ellenére a katonai,
városi, de természetesen a klubvezetés állandó igénye ellenére sem történt és
történik semmi, ami a mielőbbi felújítást illeti . Hiába szervez a klub személyzete a
laktanyai igényjogosult állomány és családtagjai részére, valamint a város érdeklődő
polgárainak is tetsző programokat az épület jelenlegi állaga, hiányosságai
hátrányukká válik .
Az elmúlt 25 évben a falak alászigetelésén túl nem történt látható felújítás, s ennek
már érzékelhető következményei vannak : hulló vakolat, életveszélyessé váló
faldíszek, ÁNTSZ által bezárt konyha, nincs a szennyvízhálózat a városi hálózatra
kötve, elavult, 40 éves elektronikai hálózat, beázó tető stb .
Mindezek ismeretében úgy gondolom, hogy a századfordulós épület jelenlegi
műszaki állapota nem méltó sem a Magyar Honvédséghez sem pedig
Hódmezővásárhely Megyei Jogú Város Önkormányzatához . Hódmezővásárhely
Önkormányzata minden erejével azon van, hogy a város és környezete egyre szebb
legyen, az elmúlt években végrehajtott nagyarányú beruházások, felújítások is mind
a városban élő polgárok életszínvonalának növelését célozták, valamint azt, hogy a
település turisztikai szempontból minél vonzóbbá váljék . Az intézmény a belvárosban
fekszik, felújítása mára elengedhetetlen .

Tisztelt Miniszter úr!

A csaknem 100 éves műemlék jellegű épület nem csak elsősorban a Honvédelmi
Minisztériumnak kellene, hogy katonai szempontok miatt is fontos legyen . Értem ez
alatt azt, hogy a helyi jelentős számú katonai állomány milyen helyen, milyen
színvonalon szórakozik, kapcsolódik ki, hanem azt is, hogy az irodalmat illetőleg a
magyar történelmet kedvelő vásárhelyi polgárok is igényt tartanak arra, hogy
esetlegesen emlékszobák kialakítása által megismerjék azt, hogy ebben az



épületben többször megfordult József Attila, néhány versét is itt írta, valamint innen
indította el Nagy György a Köztársasági Mozgalmát is 1911-ben . A József Attila és
Nagy György emlékek kiállításával, természetesen katonai szerepét megtartva,
városunk egyik turisztikai látványossága lehetne az épület .

Tisztelt Miniszter Úr!

Tisztelettel kérem Önt, hogy az leírtak alapján vizsgálja meg annak lehetőségét,
hogy a Honvédelmi Minisztérium, akár a város önkormányzatának segítségével is,
hogyan, milyen ütemezéssel és milyen források bevonásával tartja elképzelhetőnek a
szóban forgó épület felújítását, annak érdekében, hogy az intézmény betölthesse
végre valós szerepét a katonák és a polgárok körében . Kérem, hogy elképzelésükről,
döntésükről mielőbb tájékoztatni szíveskedjék .

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2004 . szeptember 10 .
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